

# 淡江大學 97 學年度第 2 學期課程教學計劃表

科目名稱：貨幣銀行學

授課教師：莊武仁

開課班級	統計學系二年級			必選修	選修
學分數	2學分2小時 (全學年2/2)			先修科目	經濟學
	週次	月 / 日	內容		
	上學期課程內容		<b>A. Introduction</b> 1. An Overview of the Financial System (2) 2. What Is Money (3)		
教學內容及進度			<b>B. Financial Markets</b> 1. Understanding Interest Rates (4) 2. The Behavior of Interest Rates (5) 3. The Risk and Term Structure of Interest Rates (6) 4. The Stock Market (7)		
	1	2/16 ~ 2/22	開始上課2/16		
	2 ~ 9	2/23 ~ 4/19	<b>C. Financial Institutions</b> 1. An Economic Analysis of Financial Structure (8) 2. The Banking Firm and the Management of Financial Institutions (9)		
	10	4/20 ~ 4/26	期中考試週		
	11 ~ 17	4/27 ~ 6/14	<b>D. Central Banking and the Conduct of Monetary Policy</b> 1. Structure of Central Banks and the Federal Reserve System (12) 2. Multiple Deposit Creation and the Money Supply Process (13) 3. Determinants of the Money Supply (14) 4. Tools of Monetary Policy (15)		
	18	6/15 ~ 6/21	期末考試週		

講授方式	<input checked="" type="checkbox"/> 課堂講授 <input type="checkbox"/> 分組討論 <input type="checkbox"/> 參觀實習 <input type="checkbox"/> 其他 (_____)
教學設備	<input checked="" type="checkbox"/> 電腦 <input checked="" type="checkbox"/> 投影機 <input type="checkbox"/> 其他 (_____)
教材課本	Mishkin, F.S.: <i>The Economics of Money, Banking, and Financial Markets</i> (8th edition)
參考書籍	沈中華：貨幣銀行學（新陸） 李榮謙：貨幣銀行學（智勝） 許振明：貨幣銀行學（華泰） 麥朝成和葉秋南：貨幣銀行學（五南） 霍德明和莊希豐：貨幣銀行學（指南）
批改作業 篇 數	備 註 本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫。
成績考核 方 式	<input checked="" type="checkbox"/> 平時成績： 10 % <input checked="" type="checkbox"/> 期中成績： 45 % <input checked="" type="checkbox"/> 期末成績： 45 % <input type="checkbox"/> 其他 (_____) %
上課時間	星期一：1 ~ 2 (08:10 ~ 10:00, 教室 B428)
約見時間	星期一：13:10 ~ 16:00 星期二：13:10 ~ 16:00 星期三：10:10 ~ 12:00 地點：B806 (淡水校園商管大樓八樓) 電話：2621-5656 分機 3335 E-mail: ewjch@mail.tku.edu.tw
備 考	*依據本校學則第三十八條規定，曠課一小時，作缺課二小時論，學生所修習之科目缺課時數達全學期授課時數三分之一，該科學期成績以零分計算。 *凡期中或期末考試因故請假經核准者，其補考成績以六十分為基準，超過部份八折計算。平時考試不予補考。